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שעה:  

 מזכירות החברה 

 כפיר סויסה, יו"ר הוועדה

 1 עמוד

 פרוטוקול

 , משרדי קק"ל ירושלים  22/3ישיבת ועדת מפ"ק מס' 

 28/09/2022רביעי, ג' תשרי תשפ"ג,  יום

 חברים: 
 יו"ר הוועדה  -כפיר סויסה  -יו"ר הוועדה 

דראל (נכח בזום); רונית בויטנר - סיבלגדי פרל; חיים מנחם; יעקב בכר; מוטי יוגב (נכח בזום); עו"ד מיכל 
 (נכחה בזום) 

 חסרים: 
 סגן יו"ר דירקטוריון הוד בצר; אלעד מאיר; דוד פרץ; דניאל אבידור; ליאור טרגן; סיבוני עמיחי 

 משתתפים: 

חי; בוריס  -שמואלאייל ביבר; אייל אוסטרינסקי; איילה אשרף; אילה כהן; אלי כהן; אלי ידיד; אלירן 
חנחיס; בת אל בר; גלעד אוסטרובסקי; דורון בוחבוט; חיים טפרברג; יוסי שרייבר; ייטב פרץ; יניב  

נצר; נועה טל; ענת גולד; עו"ד ענת  צימרמן;  -מימון; יעל ותקין; יצחק וקנין; ירון אוחיון; ליאורה כהן
 ישי - שלי בן

 סדר יום: 

 .1 15/08/2022מיום   22/2אישור פרוטוקול מס 
 .2 מטה מפ"ק   - 2023הצעת תקציב שוטף לשנת 

מדיניות שת"פ בין מפ"ק לחטיבת החינוך   3. 
 .4 הצגת נייר מקצועי   -ישובים במודל חיזוק עיר  10קווי מדיניות לבחירת 
לפיתוח כפרי נוער בסיכון והגדלת תב"ר שיפוצים/פיתוח סביבתי במכינות קדם   המלצה לביטול תב"ר

 צבאיות שנתיות 
5. 

 .6 הגדלת תב"ר שיפוצים/פיתוח סביבתי במכינות קדם צבאיות שנתיות. 
 .7 בקשה לתקצב מכינות קדם צבאיות חצי שנתיות.  –מכינות חצי שנתיות   תב"ר

סיוע קק"ל בפרויקט לביצוע תשתיות ועבודות פיתוח במרכז למורשת הדרוזית בישראל   8. 
 .9 שונות 

 תמצית דיון והחלטות: 

 .1 15/08/2022מיום  22/2אישור פרוטוקול מס 

 הדיון: עיקרי  

יו"ר הוועדה, כפיר סויסה, ביקש לאשר את פרוטוקול הישיבה הקודמת. עו"ד מיכל סיבל דראל ציינה  
 כי היא נמנעת משום שלא נכחה בדיון.   
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. 15.8.22ועדת מפ"ק מאשרת את פרוטוקול הישיבה מיום 

 הצבעה: 
) 6רוב (-בעד

דראל) -מיכל סיבל(   1 -נמנעים
 אושר ברוב קולות 
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 .2 מטה מפ"ק   - 2023הצעת תקציב שוטף לשנת 

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

. ירון אוחיון ציין כי השוני בתקציב מהשנה שעברה הוא במספר  2023לשנת  הוצג תקציב מפ"ק
תחומים, ציין כי המספרים באחזקה ותחזוקת היער ידוייקו במהלך החגים לאחר סגירת הפעילות 

נובע מדגש על   23לתקציב  22מיליון ש"ח מתקציב  40. איילה אשרף הוסיפה כי ההפרש של 2022לשנת 
ביצוע סקר מצב יער קיים ואחזקת חניונים ופתיחת היער לציבור בהתמקדות על  קליטת קהל ביערות,  

 ניקיון ופינוי אשפה ביערות.  
 

רונית בויטנר שאלה מה ההבדל בין קליטת קהל ביערות לבין פתיחת היער לציבור. איילה אשרף השיבה  
יחת היער לציבור  כי קליטת קהל ביערות היא פעילות המתבצעת מול רכזי קליטת קהל במרחבים. פת

מתמקדת באחזקת שבילי אופנים, ניקיון ואשפה, אחזקת חניונים, פארקים משותפים וכו', זו העבודה  
השוטפת ביערות. ירון אוחיון הוסיף כי יש לקלוט את הקהל ביערות ברמה מקצועית גבוהה. רונית  

ע עדיין רחוקים מגיבוש  ביקשה כי לקבל את העקרונות בטרם תוצג תוכנית סדורה. ירון השיב כי כרג
 .  2024העקרונות, מתקיימות ישיבות מקצועיות שוטפות עד להצגת העקרונות. המטרה היא ינואר 

 
עו"ד מיכל סיבל דראל שאלה בנוגע לקשרים  וועידות בינ"ל, מדוע הם בתקציב מפ"ק. נועה טל השיבה  

אל. גורמי המקצוע של מפ"ק  כי מדובר על כנסים שקק"ל משתתפת בהם כרשות הייעור של מדינת ישר 
נוסעים ומייצגים את קק"ל בכנסים ובוועידות, זה נמצא בתוכנית העבודה של מפ"ק. הנושא בשיתוף  

פעולה ובסנכרון עם החטיבה לגיוס משאבים. העלייה בתקציב נובעת מכך שבתקופת הקורונה הפעילות  
 הוקפאה. 

 
יחידת הפיקוח. ירון אוחיון הסביר שיחידת  רונית בויטנר שאלה בנוגע לגידול בהוצאות משפטיות ב

הפיקוח תעבוד באופן הדוק ותתמודד עם פולשים וזרים בשטחי היערות ולכן תוגבר התקציב למטרות  
 וזה מתקשר גם לנושא קליטת הקהל.   23פעילות, הגשת כתבי אישום וכו', זה התפקיד המרכזי לשנת 

 
מרון, כלל מחקרי הפיתוח גדלו מדוע ביהודה ושומרון  מוטי יוגב שאל בנוגע למו"פים, לגבי יהודה ושו

לא ניתנה תוספת תקציב יחסית. ראוי שאותו גידול כפי שניתן לנגב ולגליל, יינתן גם באופן יחסי  
מו"פים חקלאיים בלבד בשת"פ עם משרד   8ליהודה ושומרון. ירון אוחיון ציין כי אין מו"פ חדש. יש 

מלש"ח. עוד הוסיף כי מתקיים בירור בנוגע   20-ד החקלאות גדל להחקלאות. נכון לרגע זה תקציב משר
 למו"פ ההר, יימסר עדכון לאחר החגים.   
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לשנת התקציב   ועדת מפ"ק ממליצה לוועדת הכספים ולדירקטוריון קק"ל לאשר תקציב שוטף מפ"ק
 מלש"ח בהתאם לחלוקה שבטבלה המצורפת.   180בסך של  2023

 

 

    
  

 
 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

 

    
 .3 מדיניות שת"פ בין מפ"ק לחטיבת החינוך 

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

תוקצבה פעילות משותפת לחינוך ולמפ"ק. עדיין   2022-ו  2021יו"ר הוועדה כפיר סויסה ציין כי בתקציב 
חינוך. חטיבת חינוך   -לא ידוע מה יהיה בכול פרויקט ולכן מוקמת תת ועדה שנקראת ועדת מפ"ק 

החברה ציין כי  מינתה נציגים מטעמה וימונו גם נציגי מפ"ק, כפיר ביקש לקיים הצבעה.  אלי כהן מזכיר 
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על פי הנוהל אם מועלת הצעת החלטה שלא נשלחה מראש, נדרשת הסכמת כלל חברי הוועדה, גם של מי  
שאינו נוכח בדיון.  אלי כהן הציע לאשר את ההחלטה באמצעות הדוא"ל. כפיר ציין כי תת הוועדה  

הקמת תת הוועדה   עם תהיה בראשותו ויתר נציגי מפ"ק הם: חיים מנחם, יעקב בכר וירון אוחיון. 
 תידון המדיניות המשותפת.   

 
  

    
 .4 הצגת נייר מקצועי   -ישובים במודל חיזוק עיר  10קווי מדיניות לבחירת 

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

רשויות מקומיות / אזוריות    10אושר תקציב למודל חיזוק עיר.  2022כפיר סויסה ציין כי בתקציב 
יקבלו סיוע קק"ל בדומה לנוף הגליל, שדרות וקריית מלאכי. לאחר דיונים שהתקיימו עם הלשכה  

המשפטית, גורמי המקצוע וחברי הוועדה סוכם כי הדרך הטובה ביותר למימוש הסעיף היא לקבוע  
חברי דירקטוריון שתפעל על פי הקריטריונים   4יטריונים, כמו כן תוקם תת ועדה של מפ"ק שתכלול קר

ישובים שיובאו לדיון בוועדת מפ"ק ולאישור הדירקטוריון. כפיר הסביר והקריא את   10ותמליץ על 
קט  מלש"ח. מדובר בפרוי 50הוא  2022הצעת המחליטים. ליאורה כהן נצר הוסיפה כי התקציב לשנת 

קיבלו סיוע    2021בשנת  -תלת שנתי. כפיר הוסיף כי לגבי נוף גליל, שדרות וקריית מלאכי שנבחרו בעבר 
לא תוקצבו. כפיר ציין כי תבוצע בדיקה מעמיקה בנוגע לתקצובם. ברגע שיבוצע   2022ואילו בשנת 

כל זאת בכפוף  יקבלו שלושת הישובים כפי שיקבלו עשרת הישובים לעיל.  2023-ו  2022תיקון לשנים 
 לאישור ועדת מפ"ק, ועדת כספים והדירקטוריון.  

 
עו"ד מיכל סיבל דראל ביקשה לברך את הצוות שעסק בגיבוש הפרמטרים, נראה שנעשה עבודה רצינית  
ושהסיוע יגיע ליישובים שראויים לו. מוטי יוגב שיבח על הפרמטרים וציין כי יש מקום להכניס גם את  

 ום. כפיר ציין שהצוות יבחן לעומק את כלל הישובים הזקוקים לסיוע.  יהודה ושומרון לסדר הי
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ועדת מפ"ק , במסגרת הסמכות שנמסרה לה ע"י דירקטוריון קק"ל, קובעת את קווי המדיניות הבאים  

 כקוים מנחים להגדרת 10 ישובים כיעדי סיוע מרכזיים:  
1. מיקוד ג"ג – המסלול המוצע לקידום הוא מסלול פריפריה ג"ג חברתית וירושלים   

2. חלוקה למועצות אזוריות ורשויות מקומיות שאינן מוא"ז:   
א. במסגרת ההחלטה ייבחרו 4 מועצות אזוריות ייבחרו כיעדי סיוע מרכזי  

ב. במסגרת ההחלטה ייבחרו 6 רשויות מקומיות שאינן מועצות אזוריות כיעדי סיוע מרכזי (עיריות  
 ו/או מועצות מקומיות)  

3. חלוקה לאזורים ג"ג בתוך המסלולים הנ"ל:   
א. במסגרת 4 המועצות האזוריות ייבחרו מועצה אחת מכל אחד מהאזורים הבאים – עוטף עזה, בקעת  

הירדן, פריפריה חברתית במרכז הארץ, גליל מרכזי   
ב. במסגרת 6 הרשויות המקומיות האחרות ייבחרו:   

• 2 בדרום – 1 בנפת אשקלון ו1  בנפת הנגב,  
 • 2 בפריפריה החברתית במרכז הארץ – 1 בנפת ירושלים ו1 בנפת חדרה ואזור קו התפר  

• 2 בצפון – 1  במרחב הגליל המזרחי (עליון או תחתון) מהנפות צפת או כנרת, או מקרב הישובים  
במרחב העמקים המזרחי מנפת יזרעאל ו1 במרחב הגליל המערבי מנפת עכו   

4. פרמטרים ומאפיינים לאורם ייבחרו 10 הרשויות המקומיות מקרב הרשויות המשתייכות לאזורים  
הג"ג שצוינו לעיל (בסדר  אקראי וללא עדיפות לפרמטר אחד על משנהו):   

א. אשכול חברתי- כלכלי   
ב. מדד הפריפריאליות   

ג. מספר התושבים   
ד. אחוז עולים   

ה. מעמד הרשות או יישובים בתוכה לפי החלטות ממשלה (צמודי גדר ו/או סמוכי גבול, מאוימים, 
חדשים וכיו"ב)   

 

חלק ראשון –  מיקוד ג"ג ומיקוד פרמטרים ומאפיינים
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ו. אחוז הגירה שלילית  
 ז. פוטנציאל לצמיחה דמוגרפית של הרשות ואתגרים חיצוניים לצמיחת הרשות  

 ח. אחוז המתגייסים לצה"ל ולשירות לאומי 
 ט. מגוון דמוגרפי -  אוכלוסיות מגוונות ומרקם חיים מגוון  

חלק שני – הסמכת צוות מקרב חברי הועדה להגיש המלצה לאישורה   
ועדת מפ"ק מסמיכה את החברים הבאים כצוות ממליץ על 10 הישובים לאור המיקוד הג"ג  

והפרמטרים שצוינו לעיל - מר כפיר סויסה –  יו"ר הצוות, מר חיים מנחם – חבר, מר יעקב בכר – חבר,  
עו"ד גדי פרל – חבר   

הצוות יקבל את החלטותיו בהסכמת כלל החברים תוך הסתייעות בדרג המקצועי במפ"ק והיוועצות  
 בלשכה המשפטית של קק"ל.  

 המלצת הצוות נדרשת להיות מנומקת בהתאם לפרמטרים שנקבעו לגבי כל רשות שתיבחר  
 

המקור התקציבי בסה"כ 50  מלש"ח הוא תב"ר 2022.  
 

    
  

 
 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

    
שיפוצים/פיתוח סביבתי במכינות קדם    המלצה לביטול תב"ר לפיתוח כפרי נוער בסיכון והגדלת תב"ר

 צבאיות שנתיות 
5. 

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

לכפרי נוער בסיכון.   מלש"ח 8מלש"ח, נכלל תב"ר בסך  209ע"ס  2022כפיר סויסה ציין שבתקציב תב"ר 
לאחר התייעצויות ופגישות עם הלשכה המשפטית והצוות המקצועי, מבוקש לבטל את התב"ר לנושא.  
ירון אוחיון הוסיף כי מבדיקה של מטה מפ"ק עולה שכרגע אין היתכנות סטטוטורית לביצוע הפרויקט  

 ולכן ההמלצה היא לבטל את התקצוב.  
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לפיתוח כפרי נוער   2022ועדת מפ"ק ממליצה לוועדת הכספים ולדירקטוריון קק"ל לבטל את תב"ר 
 בסיכון. 

 

 

    
  

 
 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

 

    
 .6 שיפוצים/פיתוח סביבתי במכינות קדם צבאיות שנתיות.   הגדלת תב"ר

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

ירון אוחיון הסביר כי הבקשה להגדיל את תקציב המכינות נבעה משני טעמים: ראשית, קק"ל מלווה 
  30את המכינות הקדם צבאיות בשנים האחרונות.  שנית, במסגרת פרויקט לחיזוק הצפון התקבלו 

מלש"ח לחיזוק של מכינות רק באזור מוגבל בצפון כפי שהוגדר בהחלטת ממשלה ובוועדת הארבעה.  
, לכן מומלץ  28מכינות מתוך   10-מלש"ח יסייעו רק ל 12יקה של הצוות המקצועי עלה כי תקצוב של בבד 

לטובת הנושא שייתן   -מלש"ח  8ע"ס  -להעביר גם את כספי התב"ר שיועדו לפיתוח כפרי נוער בסיכון 
 סיוע רציני מאוד למכינות ברמה הפיזית.   
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 מזכירות החברה 
  

 

   

   

 כפיר סויסה, יו"ר הוועדה
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שיפוצים/פיתוח סביבתי   22ועדת מפק ממליצה  לוועדת הכספים ולדירקטוריון קק"ל על הגדלת תב"ר 
לפיתוח כפרי נוער שיקומיים   2022מלש"ח, על חשבון ביטול תב"ר  8במכינות קדם צבאיות בסך של 

 לנוער בסיכון. 
 

 

    
  

 
 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

    
 .7 בקשה לתקצב מכינות קדם צבאיות חצי שנתיות  –מכינות חצי שנתיות    תב"ר

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

. כפיר סויסה ציין כי המכינות החצי שנתיות  2022 צוין כי המכינות החצי שנתיות לא נכללו בתב"ר
מלש"ח כדי שלא יוותרו ללא תקצוב. צוין כי מכינות ניצוץ כלולות בקטגוריית    5יתוקצבו בסך של 

 המכינות חצי שנתיות.  
  
 

  
 

 22050306/1החלטה מס' 
 

    

ממליצה לוועדת הכספים ולדירקטוריון קק"ל  על תקצוב מכינות קדם צבאיות חצי    ועדת מפ"ק
 מרזרבת קק"ל.   -מלש"ח המקור התקציבי  5שנתיות בסך 

 

 

    
  

 
 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

 

    
 .8 סיוע קק"ל בפרויקט לביצוע תשתיות ועבודות פיתוח במרכז למורשת הדרוזית בישראל 

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

להעצמה של פיתוח כלכלי וחברתי ביישובים    716אשרף ציינה כי בהתאם להחלטת ממשלה איילה  
ג'ת   הדרוזים והצ'רקסים מתבצע פרויקט מרכז למורשת הדרוזית בישראל, המרכז נמצא בישוב יאנוח

מלש"ח. המרכז למורשת השיג את מלוא המימון   30-בגליל מערבי . סך העלות של הפרויקט הוא כ
לביצוע המבנה, יש חוסר להשלמת ביצוע עבודות תשתית ועבודות פיתוח מסביב למבנה. מבדיקה  

מלש"ח   10-שנערכה הפרויקט עונה על אבני הדרך של פרויקט מחולל מפנה, מפ"ק ממליצה לסייע ב
   יצוע עצמי במרחב צפון לפיתוח התשתיות מסביב למבנה. במסמך שצורף מופיעים כלל הפרטים.לב

 
גדי פרל ציין כי לטעמו יש צורך להגביל את הפרויקטים מחוללי המפנה. מציע למזכיר החברה וליו"ר  
הוועדה שהנושא יוסדר ושתתקבל החלטה שתגדר את הנושא, ותגביל את מספר הפרויקטים מחוללי  

 פנה בשנה וכו'.  המ
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 מזכירות החברה 
  

 

   

   

כפיר סויסה, יו"ר הוועדה 
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ממליצה  לוועדת הכספים ולדירקטוריון קק"ל להגדיר את הפרויקט פיתוח תשתיות סביב    ועדת מפ"ק
מבנה המרכז למורשת העדה הדרוזית כ"פרויקט מחולל מפנה" בהתאם לנימוקים שפורטו בדברי  

מיליון ₪. המקור התקציבי המבוקש יקבע על ידי וועדת   10 -ההסבר ומאשרת את התקציב בסך של כ
 עלאת הנושא לדירקטוריון קק"ל. הכספים, בטרם ה

 

 

    
  

 
 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

    
 .9 שונות 

  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

ירון אוחיון עדכן כי פורסם קול קורא בנושא ניצולי שואה. התקיים דיון מקצועי ונשאלו מספר שאלות  
 על ידי הדרג המקצועי. ירון הקריא את שאלות ההבהרה שהועלו:  

האם הקול הקורא החל על שיפוץ מבנה או פיתוח סביבתי המשרתים גם בנוסף לניצולי שואה גם  
דה השיבו בחיוב. יצחק וקנין ציין כי ניצולי השואה שהיא אוכלוסייה  אוכלוסייה נוספת? חברי הווע

שהולכת ומתמעטת ואם במסגרת מסוימת נכללים גם ניצולי שואה אין לעשות שינוי גם אם נותן שירות  
לנזקקים נוספים. כפיר הבהיר כי אם בנוסף לניצולי שואה מתקיימות גם פעילויות אחרות כגון חוגי  

ה אף היא חיובית מאחר ואין הרבה מבנים בישראל שהם אך ורק לניצולי שואה ילדים, אזי התשוב
 והתשובה היא כן. 

האם בקשות לתוספת בנייה למבנה קיים כמו קומה, חדר, האם   -סוגיה נוספת בנוגע לשיפוץ מבנים 
 נכלל? חברי הוועדה השיבו בחיוב.  

משים למחקר של השואה נכלל גם הוא?  האם מבנים המש -מרכזי מורשת לניצולי שואה   -סוגיה נוספת 
עו"ד ביבר הדגיש כי הקול הקורא נועד לשרת את ניצולי השואה, כאן מדובר על מבנים המנציחים את  

 מורשת השואה. חברי הוועדה השיבו בשלילה היות והקול הקורא הוא סיוע לניצולי השואה.  
הוא כולל ניצולי שואה? חברי הוועדה  האם בתי אבות יכולים לגשת לקול קורא בגלל ש -סוגיה נוספת 

 השיבו בשלילה. 
 
 
 
  
 

  

 

    
  

       

 

 כותב/ת הפרוטוקול: גלי סיטון 
 

   

       

 


